
 

Wethouder Onderwijs Gemeente Hilversum 
T.a.v. mevr. Wolthers 
Postbus 9900  
1201 GM Hilversum 
 
 
Bussum, 23 oktober 2018 
 
 
Geachte mevrouw Wolthers, 
 
Wij ontvingen op 13 september 2018 uw e-mail ‘Programma Lokaal Educatief Beraad - 20 
september’ waarin de bijlage ‘ONDERWIJSHUISVESTINGSPROGRAMMA 2019 (OHP 2019)’ was 
opgenomen. Op 20 september hebben wij dit programma besproken in het Lokaal Educatief 
Beraad (LEB).  
 
Uw voorgenomen besluit en de daarbij genoemde argumentatie was voor ons aanleiding met 
uw ambtenaren overleg te voeren. Wij hebben ruimte ervaren in de bespreking van onze punten 
en ook op welke manier nu toch al besluiten mogelijk zijn die ruim binnen de lijnen blijven van 
toekomstig beleid.  
 
Onze aanvraag betreft het aanbrengen en aanpassen van de klimaatinstallaties van de 
schoolgebouwen aan de Jonkerweg en de Schuttersweg. De school heeft last van een slecht 
binnenklimaat. De kosten voor beide gebouwen samen worden geraamd op totaal ruim 1,4 mln. 
Graag brengen wij nut en noodzaak van de huidige aanvraag onder uw aandacht: 

- Het binnenklimaat van de schoolgebouwen is ver beneden peil. Luchtcirculatie is 
hoofdzakelijk mogelijk door de ramen open te zetten. Slechts in enkele delen van het 
gebouw is sprake van mechanische luchtcirculatie. Die bestaande situatie levert in 
educatief opzicht onwenselijke/onacceptabele situaties op zoals lesuitval of dat de 
lessen doorgaan in veel te warme lokalen waardoor die lessen zeer improductief zijn.  

- Vooral in de warmere maanden is de binnentemperatuur veel te hoog en is behoorlijke 
ventilatie zeer dringend gewenst.  Sterker nog: voordat het A. Roland Holst College is 
gevestigd in het schoolgebouw “de Jonker” is een klimaatsysteem actief geweest , de 1

afgezaagde buizen hiervan zijn zichtbaar, maar deze zijn niet meer in werking .  2

1 voor de aula, gymzaal en mediatheek in het gebouw aan de Schuttersweg is wel een beperkt 
luchtcirculatiesyseem aanwezig 
2 Vermoedelijk is bij het herstel brandschade in de jaren 90 niet goed hersteld 

 



 

- Wij zijn ervan overtuigd dat uitvoering van de werkzaamheden in de zomer van 2019 
noodzakelijk is, maar ook zeer wenselijk en opportuun is. De school heeft afgelopen 
jaren omvangrijke investeringen gedaan op de begane grond en 1e verdieping van de 
“Jonker” om onder andere het geluid en de binnenverlichting naar een goed en modern 
niveau te tillen, daarbij gebruik makend van moderne LED techniek en regelapparatuur. 
De 2e etage staat komende zomer op de agenda, dit is tevens de verdieping waar de 
installatie geplaatst moet worden en daarmee is het logisch deze twee aanpassingen 
gelijktijdig te plannen. Het zou wat ons betreft zonde zijn van het geld en de tijd dat de 
2e etage tweemaal “verbouwd” moet worden. Zowel op klimaatbeheersing als qua 
uitstraling van de 2e etage bestaat urgentie. 

- Het beleid rond frisse scholen is in veel gemeenten gebaseerd op een terechte 
constatering dat scholen weliswaar een basisniveau hebben aan luchtcirculatie en 
temperatuurbeheersing maar dat daar alsnog veel op te winnen is. Frisse scholen label 
B houdt maatregelen op het gebied van licht, lucht geluid in. Licht en geluid is, zoals 
gezegd, in voorgaande jaren al opgepakt op kosten van de ARHC en is vooralsnog niet 
gevraagd in de nu voorliggende aanvraag. De huidige eisen aan (school-) gebouwen 
voor luchtcirculatie zijn echter verregaander dan waarmee destijds bij de bouw van de 
meeste gebouwen is rekening gehouden.  In onze aanvraag gaat het echter niet alleen 
om het aanpassen aan huidige wetgeving, maar ook om de urgentie het basisniveau te 
behalen.  

- Bij de honorering onder de voorwaarde van cofinanciering hanteren wij de volgende 
uitgangspunten, zoals die hopelijk ook de gemeente bevestigd kunnen worden: 

- Onze aanvraag zou gehonoreerd worden vooruitlopend op beleid vanuit de 
gemeente Hilversum. Indien toekomstig beleid uitgaat van bijvoorbeeld frisse 
scholen label B dan hopen wij de reeds gemaakte kosten voor licht en geluid 
met terugwerkende kracht ook nog in te kunnen brengen in de cofinanciering 
die nu voorligt.  

- Wij gaan ervan uit dat de cofinanciering uitgaat van het aanbestedingsresultaat. 
Onze aanvraag betreft een indicatie van de kosten. Wij sturen de onderbouwing 
hiervan mee. Dit kan afwijken van het uiteindelijk aanbestedingsresultaat. Deze 
kan hoger (en lager) uitvallen. 

- Wij hebben door de spreiding van de school over twee gebouwen, de 
monumentale panden, de eerdere investeringen een behoorlijke druk op de 
onderwijsbegroting van de A. Roland Holstcollege. Hierdoor kunnen wij minder 
onderwijzend personeel aannemen. De cofinanciering zoals die nu voorligt 
moeten wij afschrijven 10 jaar, wat een bezuiniging betekent van 1 fte per jaar 
door de toename van de huisvestingslasten.  

 
 



 

Wij vinden het een voorrecht om onderwijs te verzorgen in deze monumentale panden met een 
rijke onderwijsgeschiedenis. Wij accepteren tot op zekere hoogte ook de hogere lasten, 
waarvoor wij noch door de gemeente, noch door onze rijksbijdrage, worden gecompenseerd 
(hier kunnen wij desgewenst vergelijkingscijfers voor aanleveren), en een bepaalde mate van 
ongemak als gevolg van een discongruentie tussen hedendaags gebruik en historisch ontwerp. 
De huidige situatie past echter niet meer binnen deze bandbreedte.  
 
Wij staan te allen tijde open voor dit overleg. Alvast hartelijk dank voor uw overweging in deze, 
 
Hoogachtend,  
 
 
 
 
Tijmen Smit 
Lid College van Bestuur 
Gooise Scholen Federatie 
Bussum 
 

 
 


